
عض��و اتاق بازرگانی ایران با بی��ان اینکه پس از 
وقوع زلزله در کرمانشاه علاوه بر نهادها و سازمان های 
دولتی و غیر دولتی، خیران و سازمان های مردم نهاد 
نیز برای کمک رس��انی به مردم این خطه با جدیت 
هر چه تمام تر وارد عمل ش��دند، گفت: متاس��فانه 
مقامات استانی تاکنون از مدیران موسسات خیریه 
و سازمان های مردم نهاد به منظور تعامل، همفکری 
و هم افزایی که به خدمات رس��انی منسجم و دقیق 
بینجامد، دعوت نکرده اند.  فاطمه دانشور در نشستی 
خبری با تشریح آخرین اقدامات انجام شده به منظور 
امدادرسانی به زلزله زدگان استان کرمانشاه، گفت: ۵۶ 
روز از زمان زلزله کرمانش��اه می گذرد و آمارها نشان 
می دهد بین ۱۷۰۰ تا ۱۹۰۰ روس��تا دچار تخریب 
شده اند. عضو اتاق بازرگانی ایران همچنین به آسیب 
زلزله به ۷ شهر استان کرمانشاه اشاره کرد و افزود: در 
سرپل ذهاب ۱۵ هزار و ۷۰۰ خانوار در چادر هستند 
که بنیاد مسکن ۴ هزار و ۷۰۰ خانوار را واجد شرایط 
دریافت کمک تش��خیص داده است. وی با تاکید بر 
اینکه از تعداد خانوارهای یادشده تاکنون ۹۰۰ خانوار 
موفق به دریافت کانکس شده اند، بیان داشت: بخش 
زیادی از مردم همچنان در چادر ساکن هستند. به 
صورت کلی، در شهر س��رپل ذهاب ۲ هزار کانکس 
تحویل ش��ده که از این میزان، یکهزار و ۱۰۰ مورد 
توسط خیران ارائه ش��ده است. مدیرعامل موسسه 
نیکوکاری مهرآفرین گفت: از مهم ترین دلایل آسیب 
ب��الا در مناطق زلزله زده غرب کش��ور، عدم رعایت 
استانداردهای خانه سازی بوده که باعث تخریب شده 
اس��ت، بنابراین از طریق این موسسه تاکنون ۳۰۰ 
کانکس به مردم زلزله زده تحویل شده و ۳۰۰ مورد 
دیگر نیز در دست ساخت قرار دارد. دانشور خواستار 

تش��کیل یک بانک اطلاعاتی در این زمینه شد که 
بتوان از طریق آن مجموعه اقدامات و پیگیری ها را 
جمع آوری کرد. در عین حال، به دلیل تعداد بالای 
روس��تاها، حج��م تخریب در این بخش ها نس��بت 
به ش��هرها بالاتر است ولی مشکلات شهرها بیشتر 
از روستاهاس��ت. به گفته وی، ایجاد پایگاه خدمات 
اجتماعی در سرپل ذهاب و ارائه برخی آموزش ها در 
این پایگاه می تواند تا حدودی به مش��کلات روحی 
و روان��ی مردم منطقه کمک کند که این موارد باید 
در اولویت قرار گیرد. وی گفت: شرکت زرین صنعت 
چاف ب��ا ۵۹۰ میلیون تومان، ش��رکت فولاد چاینا 
هودانگ چین با ۷۰ کانکس، س��ام  سرویس با ۱۰۰ 
کانکس، ش��رکت اپ با یک میلیارد تومان و انجمن 
س��نگ آهن  ایران بزرگ ترین حامیان مهرآفرین در 

کمک به مردم زلزله زده کرمانشاه بودند. مدیرعامل 
موسسه نیکوکاری مهرآفرین در پاسخ به این سوال 
»وطن امروز« درباره اینکه آیا موسس��ات خیریه و 
س��ازمان های مردم نهاد در کرمانشاه تاکنون برنامه  
منسجمی برای کمک رسانی و حمایت مالی و... به 
مسؤولان اجرایی داده اند؟ گفت: تاکنون هیچ مقام 
دولتی و استانی س��راغ ما نیامده تا ظرفیت های ما 
را بخوبی بشناس��د، این در حالی اس��ت که اکنون 
بلاتکلیفی خدمات رس��انان مردم��ی در این زمینه 
محرز اس��ت و کمک ها به صورت نامطلوب و بعضا 
غیرهدفمند انجام می شود، چرا که بانک اطلاعاتی 
خاصی از مردم این منطقه برای کمک رسانی دقیق با 
شناخت خاص از نحوه زندگی و مشکلات عدیده آنها 
وجود ندارد. وی افزود: بخش��ی از مبالغی که توسط 

سازمان های مردم نهاد و خیران جمع آوری شده قرار 
است صرف ساختمان سازی شود اما متاسفانه موانعی 
سد راه است. وی گفت: با وجود کمک های گسترده 
مردمی، نهادهای مردم نهاد و خیران باز هم آثار این 
ویرانی ها چه در بی پناه ش��دن بسیاری از خانواده ها 
و چه در گرفتاری ه��ای دیگر، از مواد غذایی گرفته 
تا وسایل گرمایشی و بهداشتی پابرجاست. به گفته 
بسیاری از فعالان نهادهای حمایتگر و نیکوکاران، با 
گذشت ۵۶ روز از این زلزله، دولت به عنوان مسؤول 
اساسی رسیدگی به این مساله که طبق قانون نسبت 
به آن موظف است، خود را تا حدودی کنار کشیده 
و در رسیدگی به وضعیت زلزله زدگان خدمات لازم 
را ارائه نداده اس��ت. به گفته دانش��ور حداقل وزرای 
دولت با وقوع این اتفاق باید ۱۰ روز یک بار در محل 
حادثه حضور می یافتن��د و پیگیر وضعیت بحرانی 
مردم می ش��دند.  وی ادامه داد: اگر دولت نقدینگی 
کافی در اختیار ندارد صراحتا اعلام کند و با ارائه آمار 
دقیقی از خدمات مورد نیاز و اینکه به چه میزان پول 
برای منطقه نیاز است، از سایر نهادها کمک بگیرد 
اما نه تنها آمار درستی ارائه نمی دهد، بلکه با گذشت 
۵۶ روز از ای��ن حادث��ه مش��کلات و گرفتاری های 
مردم را به حال خود رها کرده اس��ت؛ در حالی که 
بس��یاری از مردم هنوز در چادر ها اس��کان دارند و 
وضعیت بهداشتی آنان اسفناک است. این فعال حوزه 
اقتصادی و مدنی می گوید: به کرمانشاه که می روی 
موجی از ناامیدی مردم را فراگرفته اس��ت، چرا که 
م��ردم اگر چه کمک های مردمی را می بینند اما باز 
هم از دولت انتظار کمک رس��انی دارند و از آنجا که 
دولت حضوری آنچنانی ندارد امید خود به آینده را 

از دست می دهند.
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شهردار ساری:
باجدیتپیگیرمطالباتبحق
شهروندانسارویهستم

ش��هردار س��اری در جلس��ه ش��ورای اداری 
شهرداری س��اری با اش��اره به اجرای پروژه های 
مختلف در سطح شهر گفت: ایجاد اشتغال برای 
جوانان مرکز استان از دغدغه های مدیریت شهری 
اس��ت. به گزارش روابط عمومی و امور بین الملل 
شهرداری ساری، جلسه شورای اداری شهرداری 
مرکز استان با حضور شهردار، معاونان، شهرداران 
مناطق سه گانه، مدیران عامل سازمان های تابعه 
و مسؤولان واحدهای مختلف در آزمایشگاه فنی 
مکانیک خاک ش��هرداری ساری برگزار شد.  در 
این جلسه مهدی عبوری، شهردار ساری ضمن 
محکوم کردن اغتشاشات اخیر و نیز بحق دانستن 
مطالبات اقتصادی مردم اظهار داشت: در سالی که 
مقام معظم رهبری به نام اقتصاد مقاومتی، تولید 
و اشتغال نامگذاری کرده است، مدیریت شهری 
برای تحقق فرمایش معظم له اقدامات موثری را 
انجام داده اس��ت. شهردار ساری اجرای هر پروژه 
عمرانی را با نگاه ویژه به ایجاد اشتغال دانست و 
ادامه داد: با بهره برداری از فاز دوم بوس��تان ملل 
برای ۵ هزار نفر از جوانان س��اروی اشتغال ایجاد 
خواهد شد. وی ضمن تاکید بر پیگیری مطالبات 
بحق شهروندان س��اروی افزود: تلاش مجموعه 
ش��هرداری ساری برای ایجاد توسعه پایدار مرکز 
استان و ایجاد اشتغال برای جوانان بوده و مدیریت 
شهری با نیازس��نجی مطالبات بحق شهروندان 
اقدامات لازم را ب��رای پیگیری و اجرایی نکردن 
مطالب��ات آنان انج��ام خواهد داد. این مس��ؤول 
تامین منابع مالی مناسب برای اجرای پروژه ها را 
از دغدغه های مجموعه مدیریت شهری دانست 
و گفت: با حمایت اعضای ش��ورای اسلامی شهر 
و پیگیری های معاونت اداری - مالی، شهرداری 
ساری توانس��ته با جذب اعتبار های لازم و ایجاد 
درآمد پای��دار پروژه ه��ای متع��ددی را اجرایی 
کند. شهردار ساری با اش��اره به ساخت نیروگاه 
زباله س��وز افزود: احداث این نیروگاه که پروژه ای 
ملی محسوب می شود، مطالبه بحق شهروندان 
س��اروی بوده و با پیگیری های لازم و نیز تامین 
اعتبار از منابع دولتی پیشرفت فیزیکی مناسبی 
داشته اس��ت. عبوری از فاز نهایی تدوین بودجه 
سال ۹۷ خبر داد و خاطرنشان کرد: بودجه سال 
آینده با افزایش ۱۰ درصدی نسبت به امسال، در 
زمانبندی مشخص شده برای بررسی و تصویب 
نهایی به شورای اسلامی شهر ارسال خواهد شد. 

مازندرانمازندران

وطن امروز  شماره 2348   دوشنبه 18 دی 1396

بهازایهر۲۰هزارو۷۰۰نفر
یکپزشکعمومیوجوددارد

معاون بهداش��تی وزارت بهداش��ت، درمان 
و آم��وزش پزش��کی  در نشس��ت ب��ا جمعی از 
مدیران ستادی دانشگاه علوم پزشکی مازندران 
با بیان اینکه هدف پزشک خانواده بهبود اقتصاد 
سلامت، دسترسی آسان به خدمات باکیفیت و 
ارتقای شاخص های سلامت است، اظهار کرد: به 
طور متوسط در کشور به ازای هر ۲۰ هزار و ۷۰۰ 
نفر یک پزشک عمومی وجود دارد. دکتر علیرضا 
رئیس��ی با بیان اینکه طرح پزشک خانواده باید 
در سطوح مختلف تعریف شده را پوشش دهد، 
گفت: برای اجرایی ش��دن طرح پزشک خانواده 
نیاز به گسترش پرونده الکترونیک است. وی با 
بیان اینکه کارهای خوبی در حوزه بهداشت انجام 
شده، افزود: با توجه به اقدامات صورت گرفته در 
س��طح یک باید برنامه ریزی اساسی در سطوح 
دو و س��ه نیز انجام ش��ود. دکتر رئیسی با اعلام 
اینکه بیمه ها ۱۵ ه��زار میلیارد تومان به وزارت 
بهداش��ت بدهکار هستند، بیان کرد: با توجه به 
اعتبار پیش بینی شده برای بیمه ها در سال ۹۷ 
فقط برای بیمه سلامت حدود ۱۰ هزار میلیارد 
تومان کسری اعتبار وجود دارد که باید برای آن 

برنامه ریزی کنیم.

طرحیبرایتحولخودتان
ادامه از صفحه اول

ی��ک مث��ال س��اده ب��رای دیدن ریش��ه 
نارضایتی ها، س��رانجام طرح تحول س��لامت 
است. از قدیم گفته  اند اگر می خواهی دشمن 
ب��رای خ��ودت بتراش��ی، وعده ب��ده و عمل 
نک��ن! ح��ال و روز طرح تحول س��لامت که 
رئیس جمهور آن را مهم     ترین برنامه دولت در 
حوزه اجتماعی خوانده است، این روزها چگونه 
اس��ت؟ مس��ؤولان امر چق��در در این زمینه 
پاس��خگو هستند؟ چرا کس��ی دفترچه  های 
بیمه  مردم را قبول نمی کند؟ مقصر سوختن 
دماغ مردم در این مس��أله کیست؟ و چرا اگر 
دفترچه  های بیمه م��ردم را قبول نمی کنند، 
حقوق  های نجومی پزش��کان که پس از این 

طرح عملیاتی شده، همچنان پابرجاست؟ 
 بل��ه! نبای��د ای��ن مدلی کار ک��رد! علاج 
نارضایتی  های مردم، تعریف یک طرح تحول 

جدید است. طرحی برای تحول خودتان!

ادامه از صفحه اول
اما وقتی مردم وعده های 
بی شمار و متعدد رئیس جمهور را به یاد می آورند 
و حتی معاون اول رئیس جمهور می گوید »اگر ما 
پیروز ش��ویم، دیگر هیچ کس در ایران سر گرسنه 
زمین نخواهد گذاش��ت، هیچ کارتن  خوابی دیگر 
نخواهد بود، هیچ کودک کاری نخواهیم داش��ت« 
به خود حق می دهند از دولتمردان سوال و مطالبه 

کنند که بالاخره این وعده ها چه شد؟
دولتی که در این ۵ س��ال نش��ان داده در کنار 
ناکارآمدی، مسؤولیت گریزی هم از مشخصه های 

بارز آن اس��ت و از منظر او در طول این مدت همه 
مقصر اوضاع کش��ور هستند جز دولت کنونی، در 
این روزها نیز به دنبال این اس��ت تا خیلی راحت 
از کن��ار مطالب��ات م��ردم بگذرد و از مس��ؤولیت 

رخدادهای اخیر شانه خالی کند.
در همین راس��تا این روزها اطرافیان و حامیان 
رس��انه ای دولت با اس��تدلال های مضحک تلاش 
کرده اند به هر نحوی شده منتقدان و رقبای دولت 
را هم در این رخدادها شریک بدانند و بگویند مقصر 

آنها هستند. 
 لکن از یک منظر می توان گفت حق با آنهاست 

و رقبا و منتقدان دولت هم در ایجاد شرایط موجود 
مقصر هستند. آنها هم مقصرند چون آنگونه که باید 
تلاش نکردند قوه مجریه به دس��ت فردی کارآمد 
بیفتد که به معنای واقعی دغدغه مردم و حل وفصل 

مشکلات جامعه را داشته باشد. 
مقصرند چ��را که اجازه دادند کس��ی در رأس 
دول��ت قرار بگیرد که به ج��ای واقع بینی و اتکا به 
ظرفیت های درونی کشور، از همان ابتدای روی کار 
آمدن به بیرون چشم بدوزد و به جای تمرکز بر حل 
و فصل مشکلات مردم در فضای واقعی، مدام آنها را 

به سیب و گلابی برجام حواله دهد.

روزنه

نقش منتقدان دولت درآشوب های اخیر!

سرمایه گذاری قابل توجه در زیرساخت های برق شهرستان های ایذه و باغملک 
پروژه های ش��رکت برق منطقه ای خوزستان با 
اعتبار یکهزار و ۷۰۰ میلیارد ریال و حضور معاون وزیر 
نیرو در شهرهای ایذه و باغملک افتتاح و کلنگ زنی 
شد. معاون وزیر نیرو در امور انرژی و برق در حاشیه 
کلنگ زنی احداث پست ۳۳/ ۱۳۲ کیلو ولت میداوود 
در جمع خبرنگاران اظهار کرد: این پروژه ها با اعتبار 
حدود ۷۰۰ میلیارد ریال در ایذه کلنگ زنی و یکهزار 

میلیارد ریال در باغملک کلنگ زنی و افتتاح ش��ده 
که هدف از اجرای آنها تکمیل زیرس��اخت ها و رفع 
مشکلات برق در این دو شهرستان است. هوشنگ 
فلاحتیان با ابراز امیدواری از مس��اعدت و همکاری 
مسؤولان استانی و وزارت نیرو در به نتیجه رساندن 
این پروژه های بزرگ ب��رای منطقه، گفت: با اضافه 
شدن فاز نخست پست ۳۳/۱۳۲ کیلوولت میداوود 

به ظرفیت ۱۰۰ مگاولت آمپر ضمن افزایش پایداری 
و کاهش احتمال خاموش��ی مش��ترکان خانگی و 
صنعتی، امکان مکانیزه شدن کش��اورزی، استقرار 
صنعت و دیگر خدمات برق محور برای رونق فضای 
کس��ب وکار در منطق��ه فراهم می ش��ود. در ادامه، 
هدای��ت الله خادمی، نایب رئیس کمیس��یون انرژی 
مجلس و نماینده مردم ایذه و باغملک میزان اعتبار 

یکهزار و ۷۰۰ میلیارد ریالی پروژه های حوزه انتخابیه 
خود را برابر با بودجه چندس��ال این شهرها خواند و 
گفت: امید اس��ت این توجه ویژه به شهرستان های 
ایذه و باغملک، مشکلات زیرس��اختی برق را در ۲ 
سال آینده در این شهرستان ها رفع کند. وی از نحوه 
مدیریت درست و سطح خدمات مطلوب مدیرعامل 

شرکت برق منطقه ای خوزستان تشکر کرد. 

یادداشت امروز


